

森林旅遊郵票（第 1 輯）

臺灣森林覆蓋率近六成，孕育出壯麗的自然景觀與獨特的生態資源，為鼓勵民眾親近大自然、體驗森林遊憩之美，本公司特以國家森林遊樂區為主題，規劃郵票 1 套 4 枚，面值皆為 8 元，預定於 115 年 10 月 29 日發行。郵票圖案以手繪插畫風格為設計，為增添集郵趣味與收藏價值，郵票主題採用特殊印刷技術，經日光(紫外光)照射後顯現，圖案簡介如下：

- 一、大雪山國家森林遊樂區：位於臺中市，擁有獨特的氣候與地理條件，形成珍稀的雲霧帶森林為其代表性景色，林中姿態挺拔的紅檜巨木－雪山神木以及夜間滑翔的山中精靈－白面鼯鼠更添風采，為能沉浸體驗臺灣霧林帶特色之遊樂區。
- 二、墾丁國家森林遊樂區：位於屏東縣，以獨特壯觀的高位珊瑚礁林聞名，亦可觀察到赤腹鷹翱翔天際與梅花鹿穿梭其間，為臺灣具熱帶植物林相特色的遊樂區。
- 三、知本國家森林遊樂區：位於臺東縣，全年氣候溫暖溼潤，悠遊其中可見佇立林間的百年大白榕特色森林景觀，並可發現山羌與臺灣獼猴的蹤影，為臺灣東部極具代表性的森林遊憩場域之一。
- 四、太平山國家森林遊樂區：位於宜蘭縣，太平山舊稱「眠腦」，為泰雅族語森林茂密之意，曾為臺灣三大林場之一。遊樂區內保留昔

日林場運送木材的蹦蹦車之人文地景，並有常見物種黃喉貂棲息其間，亦為臺灣北部極具盛名的賞雪勝地。

本套郵票由郭育任先生規劃、王琦瑜先生繪圖、吳承諭先生設計，鉅冠印刷股份有限公司以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各 1 批，於 115 年 10 月 27 日開始發售；另製作預銷首日戳低值封、套票封於 10 月 29 日郵票發行當天出售，歡迎選購。其他詳情請參閱本公司印發之集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co., Ltd.

Republic of China

Postage Stamps Issuing
Information No. 12 (2026)

Taipei, Taiwan, R.O.C.

Forest Tourism Postage Stamps (I)

With a forest coverage rate of nearly 60%, Taiwan features magnificent natural landscapes and unique ecological resources. To encourage the public to get closer to nature and experience the beauty of forest recreation, Chunghwa Post is issuing a set of four stamps on national forest recreation areas, each with a face value of NT\$8. The set is scheduled for release on October 29, 2026. The designs feature hand-drawn illustrations. To add to the fun for philatelists and enhance the stamps' collectible value, the main subjects of the stamps are printed using a special technique that allows them to appear when exposed to sunlight (UV light). Brief descriptions of the designs follow:

1. **Dasyueshan National Forest Recreation Area:** Located in Taichung City, this area features unique climatic and geographical conditions that create its signature cloud forest scenery. The presence of a majestic, straight-standing Taiwan Red Cypress—the Syueshan Sacred Tree—and Formosan white-faced flying squirrel, a nocturnal “mountain elf,” only adds to its charm. It is a recreation area where visitors can fully immerse themselves in Taiwan’s cloud forest zone.
2. **Kenting National Forest Recreation Area:** Located in Pingtung County, it is famous for its unique and spectacular uplifted coral reef forest. Visitors can also observe Chinese goshawks soaring in the sky and Formosan sika deer

weaving through the trees. It is a recreation area that best captures the character of Taiwan's tropical forest landscapes.

3. Jhihben National Forest Recreation Area: Located in Taitung County, it features a warm and humid climate year-round. Wandering through the area, visitors can witness a unique forest landscape anchored by century-old white banyan trees, and spot Formosan Reeve's muntjacs and Formosan rock macaques, making it one of the most iconic forest recreation sites in eastern Taiwan.
4. Taipingshan National Forest Recreation Area: Located in Yilan County, Taipingshan was historically called "Miannao," an Atayal word meaning "lush and dense forest." It was once one of the top three logging areas in Taiwan. The recreation area preserves historical sites such as the Bong Bong Train, which was used to transport timber in the past. The area serves as a habitat for common species like the Formosan yellow-throated marten, and it is also one of northern Taiwan's best-known snow-viewing destinations.

The stamps were planned by Mr. Guo Yuri, illustrated by Mr. Wang Chi-wu, designed by Mr. Wu Cheng-yu, and printed by Jiu Guan Security Printing Company in color offset. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page to be sold on October 27, 2026. Pre-cancelled FDCs with one NT\$8-denominated stamp or a full set of stamps will go on sale on October 29, the stamps' date of issuance. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.